

中文版(p 1-2) English(p 3-4)

SDGs 系列書展,好書好禮真是讚!

2015 年聯合國啟動「聯合國永續發展目標」(Sustainable Development Goals·SDGs),其中包含消除貧窮、健康福祉、優質教育、性別平等 17 項指標。期望藉由 17 項指標能引領各國政府、企業、學校與社會團體共同朝向全球永續發展目標邁進。圖書館自 2022 年 4 月起,推動 SDGs 系列活動,並規劃於圖書館電梯旁設置 SDGs 書展專區,辦理各項指標書展並搭配有獎徵答等推廣活動,期盼永續觀念能夠在校園內扎根萌芽。

不只推廣閱讀,更發揚永續理念

在校方的帶領下,圖書館共同為永續發展努力。在館藏方面,除了採購指標相關資源外,亦將館藏進行 SDGs 標註,圖書貼上相應指標,並且設置專區陳列。專區置於電梯旁,牆面設計以 SDGs 繽紛色塊,營 造出活力醒目氛圍,讓讀者更容易注意到 SDGs 概念,進而閱讀相關書籍。



書展搭配各式活動,更具吸引力

圖書館針對 SDGs 的 17 項指標,挑選相關書籍進行主題書展,並設計活動吸引讀者注意與參與。自 2022 年 4 月起至 10 月,已推展了 6 項指標,依序包含:3 健康福祉、5 性別平等、1 消除貧窮、14 保育海洋、15 保育陸域生態、2 消除飢餓。各場活動合計逾 2,100 參加人次,每場次平均逾 430 人次,滿意度逾 4.9 (滿分 5 分),佳評如潮。

活動方式多元,包含:SDGs 線上角色測驗、留言分享可以改善的作為、邀請老師撰寫指標解說文與出題有獎徵答等。讓讀者透過書展及活動更認識永續發展議題。活動亦悉心挑選符合指標概念獎品,例如:魷魚遊戲餅乾(熱門韓劇和貧窮生存主題有關)、海洋動物 U 頸枕(保育海洋)、白熊變形手機架(保育陸域生態)、泡麵碗種蔬菜(消除飢餓)、環保餐具組等,增添意義及趣味。













此外,圖書館也進行聯盟友校合作。臺北聯合大學 2022 年於 4 月 18 日至 6 月 10 日推出聯合 SDGs 永續線上書展,四校圖書館精選永續發展目標相關館藏,鼓勵讀者利用圖書資源共享平台申請代借,讓知識循環不息!歡迎關注與參加圖書館 SDGs 書展活動,除了閱讀獲取知識外,也為永續盡一份心力。





Welcome to attend SDGs Book Exhibition!

The Sustainable Development Goals (SDGs) were adopted by the United Nations in 2015. The SDGs are a collection of 17 interlinked goals designed to guide reflection and action on the most pressing challenges and opportunities facing humanity and the natural world. The TMU library promotes the SDGs through book exhibitions and events, hoping that the concept of the SDGs can develop on our campus.

The SDGs start from reading promotion

In terms of collections, the library purchases resources related to indicators, and the collections are also identified as SDGs. Moreover, books are labelled with corresponding indicators, and there is a special area for displaying the books of the SDGs. The particular area is located next to the elevator, and the wall is designed with colorful SDG blocks, creating a vibrant and eye-catching atmosphere, making it easier for readers to recognize the concept of the SDGs and read related books.



Book exhibition & events

From April to October 2022, six SDG indicators were implemented, including 3 Good Health and Well-Being, 5 Gender Equality, 1 No Poverty, 14 Life Below Water, 15 Life on Land, and 2 Zero Hunger. The events attracted over 2,100 participants, with an average of over 430 per event and a satisfaction rate of over 4.9 out of 5.

Activities can take a variety of forms, including an online SDG quiz, message sharing can be improved, teachers invited to write explanatory essays on indicators, and awarding prizes for responses. To enable readers to better understand the issue of sustainable development through book exhibition and events. In addition, prizes are selected according to the concepts of the SDGs.













Moreover, the TMU library also cooperates with the University System of Taipei libraries to launch an online book exhibition on the SDGs and encouraged readers to borrow the books via the University System of Taipei-Library Resource Sharing Platform.

